

Typical

For Oil Waste Treatment



النموذجية

لمعالجة المخلفات النفطية

Working For a Better Environment

نعمل من اجل بيئة افضل

Date : ٢٠٢١ / ١ / ٢٩

No. : نقابة الملاحة / ٨٧٨ / ٢

السادة / نقابة الملاحة الاردنية المحترمين

بدايةً ، نتشرف الشركة النموذجية لمعالجة المخلفات النفطية بقبول عضويتها في نقابتكم الموقرة وجميع أعضاء النقابة السادة ، وكلاء الشحن المحترمين .

الشركة النموذجية لمعالجة المخلفات النفطية ومخلفات الزيوت المعدنية المستعملة هي شركة أردنية رائدة ومرخصة من قبل وزارة البيئة ومن جميع الجهات المعنية سواء كانت وطنية أو دولية. تقدم الشركة خدماتها في مجالات مختلفة مثل استقبال ومعالجة المخلفات النفطية والزيوت المعدنية المستعملة ونقل النفايات الخطرة إلى مركز معالجة النفايات الخطرة في سواقه، بالإضافة إلى نقل النفايات المنزلية الصلبة

بالإضافة إلى تقديم المشورة الفنية بشأن تخزين المواد الكيميائية في مستودعات التخزين وكيفية تخزين المواد الخطرة ضمن حاوية واحدة ومعالجة الانسكابات الكيماوية والتخلص منها حسب التعليمات والتشريعات الدولية والوطنية الصادرة عن وزارة البيئة .

تعتبر الشركة النموذجية رقم واحد من حيث الأداء وكذلك القدرات والخبرات وفقاً للوائح وتعليمات وزارة البيئة ، منطقة العقبة الاقتصادية الخاصة والاتفاقيات الدولية. تشمل خدمات الشركة نقل وإزالة النفايات الصلبة بواسطة ضاغطات (شاحنات مخصصة لنقل القمامة) من المشاريع والشركات والمصانع إلى مكب النفايات المعتمد من قبل سلطة منطقة العقبة الاقتصادية الخاصة. كما تقوم الشركة بنقل مياه الصرف الصحي إلى محطة التنقية المعتمدة بواسطة صهاريج مخصصة لمياه الصرف الصحي بالإضافة إلى مرفق استقبال متكامل لمعالجة الزيوت المعدنية المستعملة والنفطية، تمتلك الشركة الكادر المؤهل والمدرّب على التعامل مع الآلات والمعدات المطلوبة مع مراعاة تطبيق كافة إجراءات السلامة العامة حيث تقوم الشركة بتدريب كافة العاملين لديها على أمور السلامة والصحة والبيئة . نتشرف بخدمتكم وفقاً للتشريعات المعمول بها وتحقيق رضاكم قدر الامكان .

انه وحسب متطلبات اتفاقية ماريبول بانه يتوجب توفير مرفق استقبال في الموانئ إما ثابت او متحرك وانه ولتلبية هذا الغرض ولخدمة السفن قامت الشركة النموذجية بتوفير مرفق استقبال متنقل مرخص وطنياً ودولياً بحيث يتم جمع النفايات الزيتية من كافة السفن ويتم المعالجة في مرفق استقبال خارج الموانئ خاص بالشركة.

تتطلب اتفاقية ماريبول توفير مرفق استقبال مناسبة لتلبية احتياجات السفن دون التسبب في تأخير لا داعي له كما وينبغي للسلطة الوطنية المختصة التأكد من أن الشروط قابلة للتنفيذ ومناسبة للظروف .

وفقاً لذلك ، تود الشركة النموذجية ، من خلال نقابتنا الموقرة ، أن تعمم على جميع الأعضاء / السادة وكلاء الملاحة ، بالمتطلبات التالية لتجنب التأخر غير المبرر كما جاء في اتفاقية ماريبول عند طلب خدمة التخلص من النفايات الزيتية :

- تزويد الشركة النموذجية باقرار من ربان السفينة يوضح فيه وصف وتحديد المواد والكمية التي سيتم التخلص منها.
- إقرار خطي من ربان السفينة بأن النفايات ناتجة عن التشغيل العادي للسفينة ولم يتم نقلها من بلد آخر (عبر الحدود).
- إقرار من ربان السفينة بأن النفايات المنوي التخلص منها لا تحتوي على مواد مشعة أو ملوثات إشعاعية.
- تزويد الشركة النموذجية بكافة المعلومات المتعلقة بقطر الفلنجة على السفينة بالإضافة إلى قدرة مضخة السفينة بالمتر المكعب / الساعة.
- أن الغرض من الحصول على المعلومات هو:

1- لتحديد حجم ونوع الآلية المخصصة لاستقبال ونقل المواد من السفينة.

2- توفير خرطوم مرن وفلنجه مناسبه للعمل.

3- التأكد من أن هذه المواد لا تندرج تحت الملحق 2 لاتفاقية ماريبول (مواد سائلة ضاره) وأنها غير ملوثة اشعاعياً حسب متطلبات وزارة البيئة .

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام

الشركة النموذجية لمعالجة المخلفات النفطية

المدير العام / خالد الهرشة



العقبة - المعامل - قرب المناصير البنيان - خلوي ٠٧٩٥٥١٣١٤٨ - ٠٧٨٨٦٤٨٧٨٧ - ص.ب ١٢٩٢ الرمز ٧٧١١٠

تلفاكس : ٠٣/٢٠٣٠١٥٩ E-mail: typical.pet59@yahoo.com

Typical

For Oil Waste Treatment



النموذجية

لمعالجة المخلفات النفطية

Working For a Better Environment

نعمل من اجل بيئة افضل

Date : ٢٠٢١/١/٢١

No. : نقابة الملاحة / ٨٧٨ / ٢

Messrs / Jordanian Shipping Association

To begin with, the typical company for treating oil residues is honored to accept its membership in your esteemed union and all members of the union Messrs, respected shipping agents.

Typical Company for oil residues treatment, and used mineral oils is a pioneering Jordanian company and licensed by ministry of environment and by all concerned authorities whether national and international. The company provides its services in different fields such as receiving and treatment of used mineral oils, oil residues and transport of hazardous waste to hazardous waste treatment center at Swagah, in addition to the transport of solid domestic waste.

In addition to providing technical advice regarding the storage of chemical materials in storage warehouses, how to store dangerous materials within one container, and treat chemical spills and dispose of them according to international and national instructions and legislation issued by the ministry of environment.

The typical company is considered as number one in terms of performance as well as capabilities and experiences in accordance with ministry of environment regulations and instructions, ASEZA and international conventions. The company services include transport and removal of solid garbage by compactors (trucks dedicated for transport the garbage) from projects, companies and factories to the landfill approved by ASEZA. The company also transport the sewage water to the approved purification station by dedicated tankers for sewage water, in addition to an integrated reception facility for treating used mineral and petroleum oils. The company has the qualified and trained staff for dealing with machinery and the required equipment taking in to consideration the application of all public safety measures where the company trains all its employees on matters of safety health and environment. We would have the honor to serve you in accordance with the valid legislations and to fulfill your satisfaction as much as possible.

According to the requirements of the MARPOL Convention that a reception facility must be provided in the ports, either fixed or mobile, and that to meet this purpose and to service ships, the typical company has provided a mobile reception facility licensed nationally and internationally so that oily waste is collected from all type of ships and is treated at the company's reception facility outside the ports .

The Convention requires (MARPOL) the provision of adequate reception facilities to meet the need of ships without causing undue delay. The appropriate national authority should ensure that the terms are made operable and appropriate to the circumstances.

Typical

For Oil Waste Treatment



النموذجية

لمعالجة المخلفات النفطية

Working For a Better Environment

نعمل من اجل بيئة افضل

Date : ٢٠٢١/١٢/٢٩

No. : ٢١/٨٧٨/الملاحة

Accordingly, the typical company, through our esteemed union, would like to circulate to all members / Messrs.' Shipping Agents, the following requirements to avoid undue delay as mentioned in the MARPOL Convention when requesting the oily waste disposal service:

- Providing the typical company with a form from the captain of the ship showing a description and specifying the substances and the quantity that will be disposed of.
- A written declaration from the captain of the ship that the waste is a result of the normal operation of the ship and not transferred from another country (transboundary)
- A declaration from the captain of the ship that the waste intended to be disposed of does not contain radioactive materials or radioactive contamination.
- Providing the typical company with all the information related to the flange diameter on the ship in addition to the ship's pump capacity in cubic meters / hour.
- The purpose of obtaining the above information:
 - 1- To determine the size and type of tanker used to receive and transport materials from the ship.
 - 2- Providing suitable flexible hose and flange for work.
 - 3- Ensure that these materials do not fall under Annex 2 (NLS) of MARPOL Convention and are not radioactively contaminated ,according to the requirements of the Ministry of Environment.

Yours sincerely

Typical For Oil Waste Treatment

General Manager / Khaled Al – Harashe